
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
23 augusti 2021 KS-2020/1495 1 (32) 

 

 

 

   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  23 augusti 2021  
   

Tid Klockan 17:00 – 20:00, med ajournering 18:55-
19:20 

 

   
Plats Sessionssalen i kommunalhuset.  

   
Beslutande Se bifogade uppropslistor  

   
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Linda von Fircks (M), Diana Molinsky (M) (går 19:30), Cecilia Sundberg (M), 
Hampus Holmgren (M), Hans Wallenborg (M), Ingemar Syring (M), Harald 
Bergh (M), Lars-Göran Sander (C), Tove Madsen (L), Rolf Johansson (KD) (går 
19:30), Malak Guirguis (KD), Marcus Jillehed (DP), Robert Andersson (HP), 
Charlotte Björkman (HP), Khalida Marefat (S), Marzieh Amiri (S), Tomas 
Henriksson (S), Konstantinos Tsampazis (S) 

  
Närvarande ersättare 
som tjänstgör i olika 

grad, se bifogade 
uppropslistor 

Claes-Johan Bonde (M), Petra Nilsson (L), Göran Hallberg (S), Sara Holmgren 
(S), Anders Ferbe (S), Konrad Hyltén (V), Aysegül Balci (V), Zaire Kanat 
Yildirim (MP), Runar Finnman (SD), Malena Karanovic (SD), Rolf Lindberg 
(SD)  

 
Utses att justera Ingalill Söderberg (DP) och Ann-Marie Högberg (S) 

 
   

Justeringens tid Måndag 30 augusti 2021 
 

Paragrafer  1 - 19  

   
Underskrifter   

 Ester Andréasson Lars Axelsson 
 Sekreterare 

 

Sekreterare  

 Erik Ottoson   
 Ordförande 

 

 

 Ingalill Söderberg  Ann-Marie Högberg  
 Justerare 

 

Justerare 

 Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida 

 . 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande  
kommunala föreskrifter: 

 
• Ändring av riktlinjer för bisysslor - HKF 9930 

 
• Revidering av arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i 

Huddinge kommun, HKF 9190

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 23 augusti 2021 

Protokollet har justerats den  30 augusti 2021 

Anslaget sattes upp den 31 augusti 2021 

Anslaget tas ner den 22 september 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  21 september 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta  Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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Uppropslista 2021-08-23 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S) Samtliga Göran Hallberg (S) 

15. Erik Ottoson (M)   

16. Gorges Barkho (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Marie Fors (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP) § 1-2, 4-10 Zaire Kanat Yildirim (MP)  
§ 5-10 

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S) § 1-10 (kom 18:30) Sara Holmgren (S) § 1-10 

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2021-08-23 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD) Samtliga Runar Finnman (SD) 

33. Peter Höög (M) Samtliga  Claes-Johan Bonde (M) 

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M)   

36. Claes Thim (S) Samtliga Anders Ferbe (S) 

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Patrik Rahm (M)   

41. Olov Hamilton (V) Samtliga Konrad Hyltén (V) 

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP)   

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD) Samtliga Malena Karanovic (SD) 

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Chris Smith (L)  Samtliga Petra Nilsson (L) 

56. Björn Karlsson (M)   

57. Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Rolf Lindberg (SD)  

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Tomas Selin (C)   
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Kommentar till uppropslistorna 
Sammanträdet genomförs på distans. Endast ordförande närvarar i Sessionssalen i 
kommunalhuset. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inlämnade frågorna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande frågor lämnats in till kommunfullmäktige: 

 
• Fråga ställd av Rasmus Lenefors (S) till Huge Bostäders ordförande 

Gunilla Helmerson (M) om förbättrad sophantering i Flemingsberg för 
ökad trygghet och trivsel 
 

• Fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) om tryggheten i Visättra  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 2   
    
Diarienummer KS-2021/1396.622    
 

 
 

Svar på fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) 
gällande tillagningskök på Visättraskolan  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Jelena Drenjanin (M), grundskolenämndens ordförande, anför som svar på frågan 
följande: 
 
”Tack ordförande, ledamöter och Nujin som lyfter en viktig fråga och det är när 
kommer de grundskolor, bland annat Visättraskolan, som saknar tillagningskök att få 
det. Barn- och utbildningsförvaltningen har ställt sig positiv till att utreda frågan om 
tillagningskök på skolan, och det har också gjorts. Så som skolan är byggd idag så 
kan vi inte bygga ut lokalen. Det går inte att bygga ut själva köket och matsalen, om 
man inte tar i anspråk angränsande lokaler som i så fall måste ersättas med en 
utbyggnation. Som ni vet är Visättraskolan redan utbyggd med både tillbyggnad och 
paviljonger. Och precis som flera partier har varit inne på idag så är det ju viktigt att 
vi har någon yta till eleverna. Visättraskolan har en liten skolgård och skulle skolan 
byggas ut så skulle skolgården bli ännu mindre. Idag har man alltså inte planerat 
någon tillbyggnad eller tillagningskök. Bakåt går inte heller, för där är det en 
sluttning. Annars har vi Kungsklippeskolan som utreds för ombyggnation och då 
kommer att bli ett nytt tillagningskök. Solfagra utreds för ombyggnation och de blir 
ett nytt tillagningskök. Och Sjötorpsskolan har precis byggts om och har nu ett 
tillagningskök. Och de skolor som inte har det idag är ju då framförallt 
Visättraskolan, Ängsnäs, och före detta Vretskolan som numera heter Östra 
grundskolan. Och vi vill absolut se fler tillagningskök, men det måste också vara att 
det fungerar. Tack.” 
  
Efter det att Jelena Drenjanin (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Nujin Alacabek 
(V) och Jelena Drenjanin (M). 
  
Ordförande frågar härefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Frågorna anses besvarade. 

 
Sammanfattning 
 
1. Svar på fråga ställd av Rasmus Lenefors (S) till Huge Bostäders ordförande 
Gunilla Helmerson (M) om förbättrad sophantering i Flemingsberg för ökad 
trygghet och trivsel 
Gunilla Helmerson (M), Huge Bostäders ordförande, anför följande som svar på 
frågan: 
 
”Tack så mycket. Och då vill jag svara på Rasmus enkla fråga att självklart arbetar 
Huge med att förbättra sophanteringen i Flemingsberg. Men det här är faktiskt inte ett 
enkelt problem som lätt kan lösas. Det är flera som är inblandade i det här, och 
problemet har ju uppstått i och med att det har varit väldigt mycket stopp i hela 
sophanteringssystemet. Och det beror på att saker och ting som inte ska ligga där har 
hamnat där. Huges ledamöter och ersättare erbjöds under våren studiebesök i 
Flemingsberg och det var väldigt många som valde att delta i de här dagarna som 
erbjöds. Vi var primärt där för att titta på garagen och de problem som finns kring 
garagen men vi tittade också på just de här fastigheterna som hade 
sophämtningsproblem. Det som är gjort är att Huge har anställt trivselvärdar på plats 
och de håller gårdar, garage och trapphus fria från skräp och hjälper hyresgäster att 
kasta rätt om de är osäkra på var saker och ting ska kastas. All Huges personal som 
finns där uppe är med och städar varje måndag. Några av de här containrarna är 
överfulla på måndagar och då hjälps man åt att plocka sopor. Man har också anlitat en 
konsult som har utrett både information till hyresgästerna hur det ska ske på bästa 
sätt, förslag på andra avfallslösningar om det fanns och också tittat på 
matavfallssortering. Samfälligheten där uppe har startat renovering av anläggningen, 
alltså hela sopsystemet i själva huset, och det kommer att vara klart nästa vår. Och 
varför det inte är klart tidigare är för att det har varit brist på material och det behöver 
göras en hel del saker för att det här ska fungera. Så att man jobbar på så fort det går. 
Man har också skickat ut information till hyresgästerna om varför de här 
sopnedkasten är stängda, och det är ju vår tillsynsnämnd som har helt enkelt stoppat 
det här eftersom det har varit så mycket problem. Man har också haft 
informationsmöten för hyresgästerna tillsammans med Hyresgästföreningen och 
försöker hitta gemensamma lösningar.” 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 3   
    
    
 

 
Efter det att Gunilla Helmerson (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Rasmus 
Lenefors (S) och Gunilla Helmerson (M). 
  
Ordförande frågar härefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
  
2. Svar på fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) om tryggheten i Visättra 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, anför följande som svar på 
frågan: 
 
”Tack herr ordförande. Jag har fått en enkel fråga av Sara Heelge Vikmång om jag 
ser behov av ytterligare åtgärder som kommunen borde vidta för att förebygga våld 
och stoppa nyrekrytering till kriminella nätverk. Svaret på den frågan är naturligtvis 
ja. Den 17 juli i år blev ju dagen då våldet återigen drabbade oskyldiga. Två 
Huddingebarn var ute och lekte i kvällssolen och senare samma kväll så vårdades de 
för skottskador till följd av gängvåldet. Jag hoppades då och jag hoppas fortfarande 
att det här ska vara vändpunkten i den naiva syn på gängbrottslighet som jag tycker 
präglar Sverige idag. Det behövs kraftfulla åtgärder och en ny offensiv lagstiftning, 
och jag är verkligen inte nöjd med det som görs idag. Kommunerna är en av flera 
väldigt viktiga aktörer i det förebyggande arbetet, och det är vår huvuduppgift skulle 
jag säga. Två faktorer är allra viktigast visar forskningen. Det är goda 
föräldrarelationer och det är en framgångsrik skolgång. Det har vi tagit fasta på i 
kommunens trygghetsarbete. Bara för att ge några exempel så har vi i år två stycken 
nya preventionssamordnare. De har ett ansvar för att ta fram evidensbaserade metoder 
och stötta verksamheterna att jobba preventivt. Vi utvecklar satsningen på 
förädrarådgivare, det omfattar fler kommundelar än bara Vårby. Flera olika 
föräldragrupper erbjuds redan idag, och även förskolepersonal utbildas i programmet 
ABC, alla barn i centrum, det är också en särskild insats som jag vill lyfta fram. I 
skolan, ja då är fokus på att alla elever ska klara skolan, få rätt stöd och naturligtvis 
bekämpa kränkande behandling. Och vi har också i år särskild satsning på 
trygghetskameror, trygghetsvärdar och förändringar i utemiljöerna. Och tillsammans 
med lokalpolisen så har vi ett väldigt gott samarbete där vi gör en gemensam 
lägesbild så att rätt insatser kan sättas in på rätt plats. Det går att nämna väldigt 
mycket av det vi gör. Jag tror och hoppas att det här kommer att ge positiva effekter, 
men jag är verkligen inte emot att vi gör mer insatser och bättre insatser för att kunna 
forsätta bekämpa det gift, skulle jag vilja säga, i samhället som gängkriminalitet och 
otrygghet innebär. Tack så mycket för den enkla frågan.”   
 
Efter det att Daniel Dronjak (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S) och Daniel Dronjak (M). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 3   
    
    
 

  
Ordförande frågar härefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/1428.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till kultur- 
och fritidsnämndens ordförande Bo Källström (L) om en 
motorgård i Huddinge  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Martin Nigals (SD) interpellation om en motorgård i Huddinge hänvisar 
Bo Källström (L), kultur- och fritidsnämndens ordförande, till sitt utskickade 
skriftliga svar. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att svaret getts yttrar sig Martin Nigals (SD), Bo Källström (L) och Sven 
Pernils (SD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om interpellationen kan anses besvarad, och finner 
härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 5   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Den inlämnade interpellationen får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande interpellation lämnats in till kommunfullmäktige: 

 
• Interpellation ställd av Mats Arkhem (SD) till klimat- och 

stadsmiljönämndens ordförande Christian Ottosson (C) om vägunderhåll i 
Huddinge kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2021/1874.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Mats Arkhem (SD) till klimat- 
och stadsmiljönämndens ordförande Christian Ottosson (C) 
om vägunderhåll i Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Mats Arkhems (SD) interpellation om vägunderhåll i Huddinge kommun 
hänvisar Christian Ottosson (C) till sitt utskickade skriftliga svar. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att svaret getts yttrar sig Mats Arkhem (SD), Christian Ottosson (C), Anders 
Lönroth (MP) och Jennifer Lind (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om interpellationen kan anses besvarad, och finner 
härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger följande information från 
kommunrevisionen: 

 
• Revisionsskrivelse, Granskning av delaktighet inom LSS-verksamheten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2021/1564.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2021  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger följande rapport: 

 
• Socialnämndens rapport av beslut som inte verkställts inom tre månader 

första kvartalet 2021 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V) och Eva Carlsson-Paulsén (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  16 (32) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2015/1273.313    
 

 
 

Detaljplan för Låset 1 m fl. inom kommundelen Skogås, beslut 
om antagande  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för Låset 1 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterad den 3 maj 2021 med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 
1, 2, 3, 4 och 5. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning fick den 16 december 2015 i uppdrag av 
Kommunstyrelsen att upprätta en detaljplan för Låset 1 m.fl. Ett förnyat planuppdrag 
gavs den 5 april 2017 för att bekräfta de förändringar som skett sedan 2015. 
  
Detaljplanen syftar till att möjliggöra förtätning i området söder om Österleden i 
centrala Skogås. Tillskottet består av bostäder och en ny förskolebyggnad. 
Detaljplanen har föregåtts av ett program som pekade ut byggbara platser. 
Bebyggelsen ska bidra till att stärka kopplingen till Skogås centrum och samtidigt 
anpassas till befintlig vegetation och terräng. 
  
Huddinge Samhällsfastigheter AB som är fastighetsägare till Alkoven 2 planerar att 
ersätta den tidigare förskolan Svalan med en ny större förskola med åtta avdelningar. 
Enligt nuvarande prognos råder överskott av förskoleplatser i Skogås och den nya 
förskolan ska enligt lokalresursplanen inte byggas förrän efter 2030. Beslut om plan 
är inte fattat. Inom planområdet föreslås nya byggnadsvolymer i kant med 
naturmarken. Del av naturmarken tas i anspråk för nya byggnader i form av fyra 
flerbostadshus i suterräng samt 12 nya radhus. På mark som tidigare varit planlagd 
för handel möjliggörs två flerbostadshus som punkthus. Detaljplanen möjliggör för 
totalt cirka 260 bostäder och en förskola för 160 barn. I detaljplaneläggningen ingår 
dessutom förbättringar av allmänna anläggningar såsom två nya lokalgator, gång- och 
cykelvägar samt upprustning av Sjötorpsparken. 
  
Utbyggnaden stöds av översiktsplanen som pekar ut området för förtätning. 
  
Genomförandet av detaljplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. 
Upprättandet av detaljplanen har därför inte kompletterats med strategisk bedömning 
enligt miljöbalken (MB) och plan- och bygglagen (PBL).  
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), Sara Heelge Vikmång (S), Christian 
Ottosson (C), Bo Källström (L), Gunilla Helmerson (M), Jennifer Lind (M), Karl 
Henriksson (KD), Sven Pernils (SD), Anders Abel (MP), Patrik Willingstam (DP), 
Britt Björneke (V) och Mats Österholm (M). 
  
Patrik Willingstam (DP), Jennifer Lind (M), Christian Ottosson (C), Karl Henriksson 
(KD), Bo Källström (L), Sven Pernils (SD), Mats Österholm (M) och Gunilla 
Helmerson (M) yrkar samtliga bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Anders Abel (MP) yrkar i första hand att ärendet återremitteras för att ta fram en plan 
där boverkets riktlinjer för förskolan uppfylls. I andra hand yrkar Anders Abel (MP) 
att ärendet avslås. 
   
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Först behandlas Miljöpartiets förslag om återremiss. Ordförande ställer härvid 
propositioner mot varandra, om bifall till att ärendet ska behandlas idag mot bifall till 
Miljöpartiets yrkande om återremiss, och finner att fullmäktige beslutar att ärendet 
ska avgöras idag. 
  
Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att 
fullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut i ärendet. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Abel (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot att ärendet 
avgörs idag, se skriftlig reservation som bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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En enhetlig kommunikationsprocess i Huddinge kommuns 
hela verksamhet – beslut om justering av budgetramar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Omfördelning av nämndernas driftbudgetar, i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 maj 2021, fastställs. 

 
Sammanfattning 
Mål och budget 2021 för Huddinge kommun anger ett övergripande mål om effektiv 
användning av skattemedel. I det målet ingår att systematiskt arbeta med 
effektiviseringar. Som ett led i detta, med det övergripande syftet att effektivisera 
arbetet och minska administrationskostnader med bibehållen eller höjd kvalitet, har 
Huddinge kommun granskat förvaltningsgemensamma administrativa funktioner. 
  
En framtagen granskningsrapport pekar på att kostnaderna för de administrativa 
funktionerna generellt är högre i Huddinge än i jämförbara kommuner. 
  
Avseende kommunikationsfunktionerna kan konstateras att vid jämförelser med 
andra kommuner förefaller det inte heller som att de påvisbart dyrare 
kommunikationsfunktionerna i Huddinge skulle rättfärdigas med en högre kvalitet än 
vad som uppvisas i andra kommuner. 
  
Nuvarande decentraliserad organisering av kommunikationsfunktionerna uppvisar 
flera svagheter, i form av en avsaknad av ett enhetligt Huddinge-narrativ, ingen 
gemensam styrning/prioritering, ingen behovsstyrd resursfördelning ur ett 
helhetsperspektiv, sårbarhet vid till exempel semestrar och sjukskrivningar, 
suboptimering samt begränsade möjligheter för specialisering och kompetens- och 
karriärsutveckling. 
  
Som ett led i att införliva kommunfullmäktiges mål om effektiviseringar föreslås en 
omorganisation av kommunikationsfunktionen, där samtliga förvaltningars 
kommunikationsfunktioner samlas i en utökad kommunikationsfunktion på 
kommunstyrelsens förvaltning. Föreslagna organisationsförändring föreslås träda i 
kraft den 1 augusti 2021. 
  
Den nya organisationen förväntas ha positiva effekter och vinster jämfört med 
nuvarande organisationsform, bland annat genom att befintliga resurser och 
kompetenser kommer alla förvaltningar till del, minskad suboptimering frigör 
resurser, skalbarhet och behovsstyrt, kunskap samlas och delas, samordning ur ett  
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helhetsperspektiv samt utökade möjligheter till specialisering och kompetens- och 
karriärsutveckling. Omorganisationen förväntas också bidrar till en ökad möjlighet att 
nå och föra dialog med Huddinges invånare, företagare och besökare. 
  
Till följd av aktuell överflyttning av kommunikationsfunktionerna från 
fackförvaltningar till kommunstyrelsens förvaltning, föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning en omfördelning av nämndernas driftbudget avseende 
kommunikationsmedel, från och med augusti 2021. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Nujin Alacabek (V) och Daniel Dronjak (M). 
  
Mats Arkhem (SD) och Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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Framtida organisation för idrottsanläggningar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Rapport om framtida organisation av idrottsanläggningar, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 april 2021, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommuns idrottsanläggningar drivs idag dels av kultur- och 
fritidsförvaltningen (KUF), dels av Huddinge Samhällsfastigheter AB (HUSF). 
  
Bilagd utredning har sitt ursprung i HUSF:s ägardirektiv där bolaget ges i uppdrag att 
i samarbete med kommunen genomföra en utredning av framtida organisation för 
idrottsanläggningar, och ett utvecklingsåtagande i kultur- och fritidsnämndens 
verksamhetsplan från 2019 avseende en genomlysning av ansvarsfördelningen mellan 
KUF och HUSF gällande drift av idrottsanläggningar. 
  
Utredningen har gjorts av KUF och HUSF gemensamt i projektform och tre 
alternativa lösningar för framtida organisation för idrottsanläggningar har beaktats. 
-Verksamhetsövergång från KUF till HUSF. 
-Verksamhetsövergång från HUSF till KUF. 
-Verksamheterna kvarstår, men med utsedda utvecklings- och samarbetsområden. 
  
För varje alternativ har omfattning, organisation, arbetsuppgifter och ekonomi 
genomlysts för att i slutet av varje genomgång utmynna i en slutsats där för- 
respektive nackdelar redovisas. 
  
Utredningen pekar på att det bästa alternativet är att behålla organisationerna som de 
ser ut idag, men att fördjupa samverkan och samarbetsformerna mellan dem. Detta 
alternativ bedöms ge möjligheter att öka både effektiviteten och kvaliteten och ha en 
positiv påverkan på koncernekonomin. 
  
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna rapporten. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S) och Christian Ottosson (C). 
  
Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  21 (32) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 11   
    
Diarienummer KS-2021/867.11    
 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Christian Ottosson (C), för Centerpartiets, Moderaternas, Kristdemokraternas, 
Liberalernas, Huddingepartiets och Drevvikenpartiets fullmäktigesgruppers räkning, 
anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
  
Rasmus Lenfors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Utredning hundrastgårdar i Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Uppdraget om utredning rörande hundrastgårdar (dnr KS-2018/104) anses slutfört. 

 
Sammanfattning 
Ett antal medborgarförslag med önskemål från allmänheten om hundrastgårdar har 
inkommit till Huddinge kommun. I dag finns ungefär 6000 hundar i Huddinge 
kommun vilket innebär att det är en stor andel av Huddingeborna som tillhör ett 
hushåll som äger en hund. 
  
Uppdraget om att utreda hundrastgårdar i Huddinge kommun kommer från 
kommunfullmäktige (KS-2018/104). Antalet Huddingeförslag med önskemål om 
hundrastgårdar ökade varför ett vidare perspektiv på hundrastgårdar som belyser 
folkhälsa, konflikthantering och hundar i stadsplaneringen önskades. 
Kommunfullmäktige gav, den 11 februari 2019, kommunstyrelsen i uppdrag att 
utreda förutsättningarna för hundrastgårdar. 
  
En utredning har genomförts som ger en samlad bild av vilka möjligheter till aktivitet 
för hundar och deras ägare som i dag är tillgängliga i kommunen samt vilka 
förutsättningar och möjligheter som finns för att skapa nya hundrastgårdar och 
aktivitetsanläggningar. Utredningen belyser också investerings- och driftskostnader 
för aktivitetsytor för hund samt möjliga driftsformer. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppdraget (dnr KS-2018/104) ska anses 
slutfört. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), Rasmus Lenefors (S), Christian Ottosson 
(C), Mats Arkhem (SD), Lars Björkman (HP), Bo Källström (L), Leif Dyrvall (DP), 
Jennifer Lind (M) och Britt Björneke (V). 
  
Bo Källström (L), Britt Björneke (V), Jennifer Lind (M), Mats Arkhem (SD), Lars 
Björkman (HP) och Leif Dyrvall (DP) yrkar samtliga att fullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
Samhällsbyggnadsavdelningen, kommunstyrelsens förvaltning 
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Ändring av riktlinjer för bisysslor - HKF 9930  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Nya riktlinjer för bisysslor, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2021, antas. 

2. Befintliga riktlinjer för bisysslor – HKF 9930 – upphävs och tas bort från 
Huddinge kommuns författningssamling. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommuns riktlinjer för bisysslor antogs av kommunfullmäktige den 15 
april 2013, § 20. 
  
Under våren har en översyn gjorts av riktlinjerna, som nu föreslås ändras för att tillse 
att innehållet i riktlinjerna är uppdaterade utifrån gällande kollektivavtal och 
lagstiftning samt att de överensstämmer med kommunens tillvägagångssätt för 
hantering av bisysslor. 
  
I enlighet med riktlinjer för styrdokument, beslutade av fullmäktige den 18 mars 
2019, § 17, ska inte riktlinjer ingå i Huddinge kommuns författningssamling. 
Riktlinjer för bisysslor föreslås därför tas bort från Huddinge kommuns 
författningssamling. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Webbredaktionen – kommunstyrelsens förvaltning 
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Kommunalråds ansvarsområde 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med stöd av 19 § i kommunstyrelsens reglemente ska Bo Källström (L) som 
kommunalråd ansvara för kultur- och fritidsfrågor. Förtroendevald som inte fullgör 
uppdrag som kommunalråd ansvarar för samhällsbyggnadsfrågor. 

 
Sammanfattning 
Enligt 19 § i kommunstyrelses reglemente ska kommunfullmäktige sedan val av 
kommunstyrelsen skett bland styrelsens ledamöter, alternativt bland ledamöter i 
kommunal nämnd, utse kommunalråd till det antal kommunfullmäktige finner 
lämpligt. Kommunfullmäktige beslutar om kommunalrådens ansvarsområden. 
 
Nicholas Nikander (L) har efter tidigare beslut fullgjort uppdrag som kommunalråd 
del av tid tillsammans med Bo Källström (L). Nicholas Nikanders 
kommunalrådsuppdrag har omfattat 75 procent av heltid och Bo Källströms 
kommunalrådsuppdrag har omfattat 25 procent av heltid. Med anledning av att 
liberalernas kommunalråd Nicholas Nikander slutar sitt uppdrag ska ersättare för 
honom väljas. Bo Källström kommer för resterande tid av mandatperioden fullgöra 
uppdrag som kommunalråd på 100 procent av heltid med ansvar för Kultur- och 
fritidsfrågor. Ansvar för samhällsbyggnadsfrågor tillfaller den nya ordföranden i 
samhällsbyggnadsutskottet och kommer inte längre vara ett kommunalrådsansvar. 
 
Mot denna bakgrund föreslår kommunstyrelsens ordförande att beslut nu fattas om 
angivna kommunalråds respektive ansvarsområden i enlighet med följande 
uppräkning: 
 

• Bo Källström (L)    kultur-   och fritidsfrågor 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), som yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider:  

 
Ny ledamot tillika ordförande i bygglovs- och tillsynsnämnden för 
perioden från och med den 30 augusti 2021 till och med den 31 december 
2022 (fyllnadsval) 
Cem Delen  (L) Efter Love Bergström  

 
Ny ledamot tillika 1:e vice ordförande i kommunstyrelsen för perioden 
från och med den 30 augusti 2021 intill det sammanträde då val av styrelse 
förrättas nästa gång (fyllnadsval) 
Bo Källström (L) Efter Nicholas Nikander  

 
Ändring av omfattning av kommunalrådsuppdraget i förhållande till heltid 
från och med den 30 augusti 2021 till och med den 31 december 2022 
Bo Källström (L)  100% 

 

Ny ersättare i kommunstyrelsen för perioden från och med den 30 augusti 
2021 intill det sammanträde då val av styrelse förrättas nästa gång 
(fyllnadsval) 
Cem Delen (L) Efter Bo Källström 

 
Ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 
David Magnusson (S) Efter Carl-Gustaf Carlsson 

 
Nya ersättare i klimat- och stadsmiljönämnden för perioden till och med 
den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Christian Stulen (HP) Efter Lennart Krogh 

 
Henrik Bruhn (DP) Efter Cecilia Nordin 

 
Ny ersättare i bygglovs- och tillsynsnämnden för perioden till och med den 
31 december 2022 (fyllnadsval) 
Sofia Knutz  (L) Efter Marcus Rosander 
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Ny ersättare i valnämnden för perioden till och med den 31 december 2022 
(fyllnadsval) 
Cedric Fredmer (HP) Efter Lisbeth Krogh 

 
Nya nämndemän i Södertörns tingsrätt för perioden till och med den 31 
december 2023 (fyllnadsval) 
Pran Malhotra  
 

(S) Efter Fredrik Fjällström 

Tomas Henriksson 
 

(S) Efter Maria Zirath Reyes 

Niclas Kjäll (HP) Efter Lisbeth Krogh 
 

Ny ersättare i Mälardalsrådet för perioden från och med den 30 augusti 
2021 till och med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Bo Källström  (L) Efter Nicholas Nikander 

 
 
Det noteras till protokollet, att vid sammanträdet beslutade fullmäktige först om 
§16, Befrielse från förtroendeuppdrag, innan beslut togs i detta ärende.   
 
Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige dels genom 
valberedningens protokoll, dels i ett val-PM sammanställt av förvaltningen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Erik Ottoson (M) meddelar att nomineringen av Kevin Kumar (M) som ny ersättare i 
kultur- och fritidsnämnden dras tillbaka. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar först om fullmäktige kan besluta i enlighet med valberedningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
  
Härefter frågar ordförande om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM, 
undantaget nomineringen av Kevin Kumar (M), och finner härvid att så är fallet. 
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Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från angivna uppdrag: 

  

  

 
 

Sammanfattning 
Begäran om befrielse från uppdrag har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta om befrielse från förtroendeuppdrag i 
enlighet med utsänt val-PM, och finner härvid att så är fallet. 
 

 

Carina Tärnsby (M)  Från uppdraget som ersättare i 
kultur- och fritidsnämnden 

Marianne Broman (MP) Från uppdraget som 
kommunrevisor från och med den 1 
december 2021 

Lennart Krogh (HP) Från uppdraget som ersättare i 
klimat- och stadsmiljönämnden 

Lisbeth Krogh (HP) Från uppdraget som ersättare i 
valnämnden 

Alexander Lövqvist Trapp (V)  Från uppdraget som ledamot i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Sofia Knutz (L) Från uppdraget som ledamot i 
bygglovs- och tillsynsnämnden 

Cecilia Nordin (DP) Från uppdraget som ersättare i 
klimat -och stadsmiljönämnden 

Nicholas Nikander (L) Från uppdragen som kommunalråd, 
1:e vice ordförande tillika ledamot i 
kommunstyrelsen samt ersättare i 
Mälardalsrådet från och med den 
30 augusti 2021 

Love Bergström  (M) Från uppdraget som ordförande 
tillika ledamot i bygglovs- och 
tillsynsnämnden från och med den 
30 augusti 2021 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  30 (32) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 17   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Den inlämnade motionen får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Till fullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 
 

• Motion om att se över behovet av bullerplank vid Stuvsta station - väckt 
av Mats Arkhem (SD) 

 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  31 (32) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 18   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Delgivningar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Delgivningar till kommunfullmäktige har inkommit inför dagens sammanträde, vilka 
har tillställts ledamöterna inför sammanträdet. 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  32 (32) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 23 augusti 2021 § 19   
    
Diarienummer KS-2021/1984.112    
 

 
 

Revidering av arvodesreglemente för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun, HKF 9190  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Arvodesreglementet för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun – HKF 
9190 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 augusti 2021. 

 
Sammanfattning 
Nu gällande arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun 
- HKF 9190 - fick sin nuvarande utformning genom kommunfullmäktiges beslut den 
28 september 2020, § 11. Med anledning av att Nicholas Nikander (L) frånträder sitt 
uppdrag som kommunalråd och ordförande i samhällsbyggnadsutskottet föreslår 
kommunstyrelsens förvaltning att arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda 
i Huddinge kommun (HKF 9190) ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 2 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 augusti 2021. 
  
Liberalerna har ett kommunalrådsuppdrag på heltid som har fördelats mellan 
Nicholas Nikander (75 procent) och Bo Källström (25 procent). Med anledning av att 
Nicholas Nikander frånträder sitt uppdrag som kommunalråd och ordförande i 
samhällsbyggnadsutskottet kommer Bo Källström att bli kommunalråd på heltid utan 
extra ersättning för ordförandeskapet i Kultur- och fritidsnämnden. 
  
I nuvarande arvodesreglemente för förtroendevalda i Huddinge kommun är 
ordförandeskapet i samhällsbyggnadsutskottet inte arvoderat. Skulle förtroendevald 
som inte fullgör uppdrag som kommunalråd väljas till utskottets ordförande skulle 
denne inte arvoderas för uppdraget. I förslaget till reviderat arvodesreglemente 
föreslås samhällsbyggnadsutskottets ordförande arvoderas med 50 % av 
månadsarvode för ordförandeuppdrag, enligt bilaga 2.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
HKF 9190 

 
 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2020-08-23

Reservation

Ärende 9: Detaljplan för Låset 1 m fl. inom kommundelen Skogås, beslut om
antagande

Området som den föreslagna planen berör bedömer vi som lämplig för förtätning och för
förskoleverksamhet. Vi är i grunden väldigt positiva till att ett planarbete gjorts för att
möjliggöra fler bostäder.

Den föreslagna planen har dock för liten friyta per barn på förskolan, endast 19
kvadratmeter. Boverkets riktlinjer anger att friyta ska vara minst 40 kvadratmeter per barn. Vi
har i tidigare skeden i planarbetet påpekat att den planerade friytan är för liten. Trots detta
lades nu ett förslag fram för beslut med för liten friyta. Vi kunde därför inte ställa oss bakom
den föreslagna planen utan föreslog att ärendet skulle återremitteras för en justering.

Vi reserverar oss mot att ärendet avgjordes idag trots brister.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Protokollsanteckning 

 

 

Ärende 9: Detaljplan för Låset 1 inom kommundelen Skogås, beslut 

om antagande 

 

Vänsterpartiet ser positivt på att det tillskapas cirka 260 bostäder i Skogås och en 
förskola i ett kollektivtrafiknära område. Bra är också att området blir tryggare och att 
planen innebär en upprustning av Sjötorpsvägen. 
 
Det är bra att det planeras för ett bostadsområde med blandade upplåtelseformer. Vi 
anser dock att det inte är rimligt att enbart 62 lägenheter är hyresrätter. Det finns en stor 
brist på hyresrätter för människor som föredrar det eller inte har råd att köpa en bostad. 
Vi anser därför att kommunen vid försäljningen av mark borde ha ställt som villkor att 
åtminstone hälften av bostäderna skulle vara hyresrätter.  
 
Vi konstaterar återigen att- trots den barnkonsekvensanalys som har gjorts -friytan för 
den planerade förskolan inte uppfyller Boverkets rekommendationer med 40 kvm per 
barn. Vi reagerar mot att koalitionen fortsätter att planera mot barns behov av en bra 
miljö med utrymme där de fritt kan röra sig, vilket har betydelse för deras hälsa och 
utveckling. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
 



 

 

Protokollsanteckning 
 

19. En enhetlig kommunikationsprocess i Huddinge kommuns hela 
verksamhet – beslut om justering av budgetramar 

Sverigedemokraterna välkomnar sunda effektiviseringar och minskad administration. Redan 
i vårt budgetalternativ återfinns besparingar inom just kommunikationsdelen av kommunens 
verksamhet. 

Det är vår bedömning att en kommun kan upprätthålla en hög nivå av kommunikation, 
genom såväl sociala medier som genom direktkontakt med invånare, med en betydligt mer 
fokuserat nyttjande av personalresurser an vad som är fallet idag. Denna analys bekräftas nu 
genom jämförelser med andra kommuner, där tjänsteutlåtandet konstaterar att ”de 
påvisbart dyrare kommunikationsfunktionerna i Huddinge inte rättfärdigas med en högre 
kvalitet än vad som uppvisas i andra kommuner”. 

Förslaget på omorganisation inom kommunikationsfunktionen är ett bra steg till att minska 
onödiga kostnader för kommunen och dess skattebetalare. Vi tror även att den här sortens 
omorganisation kommer att leda till klarhet i vilka arbetsmoment som är överflödiga och 
vilka som är skalbara, något som i sin tur till fler effektiviseringsmöjligheter. 

Med anledning ovanstående bifaller vi tjänsteutlåtandets förslag till beslut. 

 

 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem  

PROTOKOLLSANTECKNING 
2021-06-16 
Kommunstyrelsen 
Ärende 19 
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Ärende 10: En enhetlig kommunikationsprocess i Huddinge kommuns 

hela verksamhet – beslut om justering av budgetramar 

 

Beskrivningen av ärendet återger från början behovet av effektiviseringar, som fastslogs 
i den borgerliga minoritetskoalitionens förslag till budget för 2021. Vänsterpartiet har 
identifierat ett stort antal av den borgerliga minoritetskoalitionens så kallade 
effektiviseringar att de i praktiken handlar om nedskärningar. Därefter konstateras att en 
granskningsrapport anger att Huddinge kommun har högre kostnader för administrativ 
personal än jämförbara kommuner. Det man nu vill presentera som ett behov av vad 
man, lite diffust, kallar för ett ”enhetligt Huddinge-narrativ” framstår för oss inte som 
något annat än en nedskärning på antalet kommunikatörer i kommunen. Detta eftersom 
en hopslagning av alla kommunikatörer på de olika förvaltningarna till en egen 
kommunikationsavdelning inte skulle innebära en effektivisering rent ekonomiskt om det 
inte samtidigt innebar en lägre lönekostnad.  
 
Vänsterpartiet ser vissa poänger med att ha en enhetlig kommunikationsavdelning. 
Samtidigt menar vi att Huddinge kommun har ett bra kommunikativt arbete och att det 
inte finns något som tyder på att färre kommunikatörer skulle kunna göra ett lika bra 
jobb.  
 
En risk vi ser är också att en centralisering av kommunikationsfunktionerna i kommunen 
skulle göra att man går miste om ämnesspecifik kompetens. Den kommunikatör som 
jobbar på en specifik förvaltning skaffar sig naturligt nog även specialkompetens på den 
förvaltningens ansvarsområde och har en större möjlighet till tät och naturlig dialog med 
kollegorna i förvaltningen. Risken med en centraliserad funktion är att det skulle 
resultera i fler kommunikationsmissar mellan berörd förvaltning och 
kommunikationsavdelningen eftersom man inte har samma dagliga kontakt både 
formellt och informellt.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
 



 PROTOKOLLSANTECKNING 

KOMMUNSTYRELSEN 

1 (1) 

 Datum  
 2021-08-23 KS-2020/2322.381 
 

 
 
 

   
  
  

  

Protokollsanteckning ärende 11 – Framtida organisation för 
idrottsanläggningar 

 

Huddinge Samhällsfastigheter AB fick i ägardirektiven år 2017 ett uppdrag från 

kommunfullmäktige att tillsammans med kommunen genomföra en utredning av 

framtida organisation för idrottsanläggningar. Direktivet lämnades med en 

förväntan om att utredningen skulle påvisa effektiviseringspotential, 

kompetensvinster och ökad tydlighet gentemot medborgare och föreningsliv, 

genom ett ökat samarbete i en förändrad organisation. 

 

Vi konstaterar att utredningen inte uppvisar önskvärda effekter utan vi upplever 

att mer fokus har lagts på organisationernas olikheter än på framtida 

utvecklingsmöjligheter. Vi tror också att det hade varit fruktbart om utredningen 

hade jämfört vår verksamhet och effektivitet med de kommuner som lyckats 

uppnå bäst resultat snarare än jämförelser med de som ligger geografiskt nära.  

 

Utredningen föreslår att samarbetet fördjupas men att det även fortsättningsvis 

bedrivs i separata organisationer. Vi står bakom förvaltningens förslag men vill 

understryka vikten av att det fördjupade samarbetet leder till ett mer likartat 

arbetssätt. Vi kommer att följa det fortsatta arbetet med de åtta prioriterade 

områdena för fördjupad samordning och samverkan och utesluter inte en 

kommande översyn av strukturen i syfte att uppnå önskade samordningsvinster. 

 

 

 

 

Christian Ottoson (C) 

Kommunalråd med ansvar för klimat- och stadsmiljöfrågor 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige 

2021-08-23 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 11: Framtida organisation för idrottsanläggningar 
 

Idrotten och föreningslivet bidrar till att skapa ett levande, rikare och mer demokratiskt 

samhälle att leva i. Det är också en viktig del av välfärden. I Huddinges idrottsföreningar 

möts och utvecklas tusentaltals barn, ungdomar och vuxna. Inom idrotten kan barn och unga 

växa och utvecklas i en trygg miljö. Samtidigt är föreningslivet också en viktig del i arbetet för 

en mer jämställd och integrerad kommun.  

 

Från politiskt håll ska vi därför verka för att ge kommunens idrottsföreningar bästa möjliga 

förutsättningar att bedriva sin verksamhet. En viktig aspekt av detta är att vår organisation 

för idrottsanläggningar är så tydlig och effektiv som möjlig. Därför välkomnade vi att 

Huddinge Samhällsfastigheter AB i ägardirektiven år 2017 fick ett uppdrag från 

kommunfullmäktige att tillsammans med kommunen genomföra en utredning av framtida 

organisation för idrottsanläggningar.  

 

Den utredning som nu har presenterats är välgjord och välskriven. Samtidigt hade vi bl.a. 

gärna sett en tydligare ekonomisk analys och ett större fokus på långsiktig potential snarare 

än kortsiktiga hinder. Därför röstade vi för att avslå beslutspunkt 2.  

 

Vi står bakom utredningens förslag men vill också, likt den styrande koalitionen, betona 

värdet av att det fördjupade samarbetet leder till ett mer effektivt arbetssätt. Detta för att 

gynna föreningslivet, gemene Huddingebo som nyttjar kommunens idrottsanläggningar, 

såväl som tjänstepersoner i de aktuella organisationerna. Vi kommer nu att följa det 

fortsatta arbetet med de åtta prioriterade områdena för fördjupad samordning och 

samverkan och vill understryka vikten av att dessa verkligen genomförs för att våra 

gemensamma resurser ska användas så effektivt som möjligt.  

 

 



För Socialdemokraterna 

 

Sara Heelge Vikmång 
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